



MILOSLAV KABELÁČ (1908-1979)

- | | | |
|-----|---|---------|
| [1] | Ouvertüre Nr. 1 für Orchester, op. 6, N6 (1939)
Overture No. 2 for orchestra, Op. 6, N6 | [9:06] |
| | Sinfonie Nr. 2 C-Dur, op.15, N15 (1942-1946)
Symphony No. 2 in C major, Op. 15, N15 | |
| [2] | I. Molto maestoso. Risoluto | [13:52] |
| [3] | II. Lento. Appassionato | [9:14] |
| [4] | III. Allegro non troppo. Marciale | [13:59] |
| [5] | Ouvertüre Nr. 2 für großes Orchester, op. 17, N17 (1947)
Overture No. 2 for large orchestra, Op. 17, N17 | [8:40] |

ORF Vienna Radio Symphony Orchestra
Jakub Hruša

Miloslav Kabeláč ranks among the most significant Czech composers of the 20th century. Alongside Antonín Dvořák and Bohuslav Martinů, he is recognized as one of the greatest Czech symphonists, and his work represents a cornerstone of Czech musical heritage. His work encompasses nearly all musical genres except opera, but at its core are eight symphonies, each with a unique orchestration. With the Czech conductor Jakub Hrůša the ORF Radio Symphony Orchestra had a welcome expert for this recording, as he examines carefully these rich orchestrated scores of this still underrated music and composer.

Miloslav Kabeláč zählt zu den bedeutendsten tschechischen Komponisten des 20. Jahrhunderts. Neben Antonín Dvořák und Bohuslav Martinů wird er heute zu den wichtigsten tschechischen Symphonikern gezählt, und sein Werk gilt als grundlegender Bestandteil der tschechischen Musiktradition. Sein Werk umfasst fast alle musikalischen Gattungen mit Ausnahme der Bühnenmusik. Das Zentrum seines Schaffens aber bilden acht Symphonien, von denen jede eine einzigartige Besetzung aufweist. Mit dem tschechischen Dirigenten Jakub Hrůša holte sich das ORF Symphonieorchester einen absoluten Experten ans Pult. Hrůša vermag eindrucksvoll die instrumental groß besetzten Partituren zu durchleuchten und mit Leidenschaft diese immer noch zu unrecht vergessene Musik zum erklingen zu bringen.

Already released:



MILOSLAV KABELÁČ
Complete Chamber Music
3CD-Set
C5522



BOHUSLAV MARTINŮ
The Symphonies
3CD-Set · C5320



BOHUSLAV MARTINŮ
Short Operas
C5477



ERWIN SCHULHOFF
Symphonies · Concertos
6CD-Set · C7297